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Protokół Nr XLIII/14 
sesji Rady Miejskiej w Czempiniu  

odbytej w dniu 27 marca 2014 roku  
o godzinie 16.00 w Urzędzie Gminy w Czempiniu  

 
Obrady rozpoczęto w dniu 27 marca 2014 roku o godzinie 16.00. 
Obrady zakończono w dniu 27 marca 2014 roku o godzinie 17.10. 
W XLIII sesji Rady Miejskiej udział wzięło 15 radnych. 
Ponadto, uczestniczyli w niej: 

• Zastępca Burmistrza Gminy Czempiń – Jan Adam Kaźmierczak;  
• Skarbnik Urzędu Gminy Czempiń – Halina Łączna; 
• Sekretarz Urzędu Gminy Czempiń – Aleksandra Marciniak; 
• Radca Prawny – Andrzej Skibiński;    
• Dyrektorzy Gminnych Jednostek Organizacyjnych, 
• Kierownicy Referatów Urzędu Gminy w Czempiniu,  
• Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli w Czempiniu, 
• Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miejskiej w Czempiniu – Mikołaj Konieczny;  
• Dziennikarze, 
• Mieszkańcy gminy Czempiń.  

 
Do punktu 1 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Jerzy Krzyżostaniak w dniu 27 marca 2014 
roku o godzinie 16.00 otworzył XLIII sesję Rady Miejskiej i po powitaniu radnych oraz gości 
oświadczył, że zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co 
wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie powołała na 
Sekretarza obrad XLIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu 
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu radnego Jarosława 
Koniecznego.  

 
Do punktu 2 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Jerzy Krzyżostaniak poinformował, że radni 
Rady Miejskiej w Czempiniu otrzymali porządek obrad XLIII sesji.  
 
Do przedłożonego porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Jerzy Krzyżostaniak poinformował, że w dniu 
24 marca 2014 roku Burmistrz Gminy Czempiń złożyła wniosek o wprowadzenie do 
porządku obrad punktu: „Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za korzystanie z toalet 
publicznych zlokalizowanych przy targowisku „Mój Rynek” w Czempiniu w punkcie 4a 
porządku obrad.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie wprowadziła 
do porządku obrad sesji punkt 4a: „Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat 
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za korzystanie z toalet publicznych zlokalizowanych przy targowisku „Mój 
Rynek” w Czempiniu” 

 
Wobec powyższego porządek obrad posiedzenia przedstawiał się w sposób następujący: 

1. Otwarcie obrad.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XLII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
4a.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za korzystanie z toalet publicznych 

zlokalizowanych przy targowisku „Mój Rynek” w Czempiniu.  
5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę              

i zbiorowe odprowadzanie ścieków.  
6. Podjęcie uchwały w sprawie Herbu Gminy Czempiń.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku oraz przyjęcia 

jednolitego tekstu Statutu Związku. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Donatowo na 

lata 2014-2020.   
9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Stary Gołębin 

na lata 2014-2020.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Piotrowo 

Pierwsze na lata 2014-2020.  
11. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy Czempiń w okresie międzysesyjnym. 
12. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu z działalności                    

w okresie międzysesyjnym. 
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
14. Wolne głosy i wnioski. 
15. Zakończenie obrad XLIII sesji. 

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie przegłosowała 
powyższy porządek obrad XLIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 

 
Do punktu 3 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Jerzy Krzyżostaniak poinformował, że 
zapoznał się z protokołem z XLII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu i nie wnosi zastrzeżeń co 
do jego treści.   
 
Radna Irena Grzelka nadzorująca sporządzenie protokołu z poprzedniej sesji poinformowała, 
że zapoznała się z protokołem z XLII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu i nie wnosi 
zastrzeżeń co do jego treści. 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie przyjęła 
protokół z XLII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu odbytej w dniu 3 marca 2014 
roku.  

 
Do punktu 4 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Jerzy Krzyżostaniak wyjaśnił, że 
odpowiedzi na interpelacje złożone podczas dzisiejszej sesji zostaną udzielone na piśmie, 
ponieważ na jego ręce wpłynęło pismo od Burmistrz Gminy Czempiń, która usprawiedliwia 
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nieobecność na sesji z uwagi na zaproszenie przez Wojewodę Wielkopolskiego na „Eurogalę” 
–załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.     
 
Interpelacje złożyli: 

1. radny Maciej Głochowiak w sprawach: 
1) udzielenia odpowiedzi, jakie kroki zostały poczynione przez Burmistrza Gminy 

Czempiń, aby spowodować podłączenie do sieci kanalizacji sanitarnej 
mieszkańców, którzy pomimo, że mają taką możliwość, nadal podłączenia nie 
realizują, a ścieki gromadzą w szambach. Radny Maciej Głochowiak 
przypomniał, że na wniosek Komisji Rewizyjnej w zeszłym roku został 
przedstawiony wykaz mieszkańców, którzy do kanalizacji są podłączeni – z niego 
jasno wynika, kto tego obowiązku nie dopełnił; 

2) udzielenia odpowiedzi na pytanie, kiedy rozpocznie się praca na budowie 
kolejnego odcinka sieci kanalizacji sanitarnej Jasień – Piotrkowice; 

3) załatania dziur w drodze Jasień – Oborzyska;   
2. radny Aleksander Wieliński w sprawach: 

1) załatania dziury w drodze powiatowej Czempiń – Iłowiec – za zakładam Saria 
wyrwa zagraża bezpieczeństwu jeżdżących samochodami;  

2) posprzątania poboczy dróg powiatowych na terenie gminy Czempiń;  
3) uporządkowania dróg gminnych w mieście – usunięcie piasku przy krawężnikach; 
4) przeprowadzenia równania dróg gminnych;  

3. radny Stanisław Turno w sprawach: 
1) utwardzenia – wysypania tłuczniem ul. Wspólnej  - po zimie ulica nie można 

przejechać samochodem – kałuże, dziury; od lat mieszkańcy tej ulicy proszę                       
o porządne wysypanie tłuczniem;  

2) wycięcie zwisających gałęzi drzew przy ulicy Kolejowej w Czempiniu po obu 
stronach jezdni – zagraża to bezpieczeństwu pieszych i przechodniów;  

3) usunięcia przy posesji przy ul. F. Marciniaka 19 w połowie uschniętych 5 sztuk 
tui;   

4. radna Elżbieta Grygier w sprawach: 
1) uwzględnienia wymiany włazu studzienki kanalizacyjnej na ulicy Ratuszowej                        

w Czempiniu ze środków przeznaczonych na remont studni kanalizacyjnych               
w 2014 roku;  

2) wyczyszczenia tablicy ogłoszeniowej na Rynku, która znowu jest zapełniona 
strzępami kartek; 

3) wyjaśnienia z właścicielem terenu sytuacji, w której kierowcy na placu po 
miejscu targowym wjeżdżają i wyjeżdżają przez chodniki wzdłuż ulicy                      
24 Stycznia – efektem jest zaniżenie chodników w wielu miejscach;  

4) przypomnienie na stronie internetowej o obowiązku sprzątania przez właścicieli 
po swoich pupilach. 
 

Do punktu 4a porządku obrad: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XLIII/322/14 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 marca 2014 
roku w sprawie ustalenia opłat za korzystanie z toalet publicznych 
zlokalizowanych przy targowisku „Mój Rynek” w Czempiniu  przedstawioną 
wraz z uzasadnieniem przez Kierownik Referatu Organizacyjnego - Magdalenę 
Głuchą – Napierała. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
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Do punktu 5 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę              
i zbiorowe odprowadzanie ścieków przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Zastępcę 
Burmistrza Gminy Czempiń – Jana Kaźmierczaka: 
 
Radny Wojciech Adamski pytał, czy zarządu nie zaskoczyło to i czy brał pod uwagę przy 
określaniu ceny ścieków faktu, że od kilku lat radni domagają się uporządkowania kwestii 
ścieków, a przez to potanienie ceny, ponieważ zwiększenie ilości ścieków spowodowałoby 
obniżkę ceny ich odbioru, a nie ciągle podwyżkę – jeżeli uwzględnilibyśmy pismo                          
z Inspektoratu Ochrony Środowiska w Poznaniu oraz wnioski radnych, to ilość ścieków nie 
byłaby ciągle na tym samym poziomie, tymczasem rok w rok jest ta sama ilość kubików. 
Radny Wojciech Adamski podkreślił, że do analizy taryf jest zobowiązany zarząd, czyli przed 
ich przedłożeniem Radzie powinien dokonać dogłębnej analizy. Radny Wojciech Adamski 
podkreślił, że Burmistrz tego nie realizuje, ponieważ automatycznie przedstawia tylko cyfry, 
a nie zwraca uwagi na żadne nieprawidłowości, czy możliwości dokonania zmian. 
Radny Wojciech Adamski wskazał, że podczas posiedzenia komisji wypłynął wniosek                   
o zbadanie, czy można powrócić do poprzedniego sposobu naliczania taryfy, w którym była 
jedna cena wody – czy zarząd wziął go pod uwagę. Radny Wojciech Adamski wskazał, że 
ceny podwójne – czyli składające się z opłaty abonamentowej i z opłaty za metr sześcienny 
wody wprowadziło niewiele ponad 20 % przedsiębiorstw. Radny Wojciech Adamski 
podkreślił, że jest to przejrzyste – wszystkie koszty podzielone są przez ilość zużytej wody              
i wychodzi cena wody. Radny Wojciech Adamski wskazał, że ten abonament pokrywa pensję 
osoby, która odczytuje liczniki i pochodne tego wynagrodzenia oraz koszty dojazdu. Radny 
Wojciech Adamski wskazał, że dochodzi do sytuacji, w której mamy założony licznik tylko 
na wodę i raz na trzy miesiące odczyt, a faktycznie płacimy trzy opłaty abonamentowe i koszt 
1 m³, co daje faktycznie 18 zł. Radny Wojciech Adamski poddał w wątpliwość, czy zarząd 
gminy przed przedstawieniem taryfy sprawdził wszystkie wyliczenia rachunkowe znajdujące 
się w taryfie. Radny Wojciech Adamski wyraził pogląd, że jest to nierzetelnie przygotowane, 
nieprzeanalizowane i mechanicznie przedstawione do podjęcia.               
 
Zastępca Burmistrza Gminy Czempiń Jan Kaźmierczak wskazał, że od paru już kadencji nie 
ma zarządu gminy. Jan Kaźmierczak wyjaśnił, że mieszkańcy gminy płacą opłatę 
abonamentową naliczoną nie tylko przez ZGK, ale także przez inne podmioty gospodarcze            
i przy podejmowaniu poprzednich uchwał nie było kontrowersji. Jan Kaźmierczak wskazał, 
że w kwestii ścieków – po przeanalizowaniu pisma z Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony 
Środowiska w Poznaniu i wystosowaniu pism do mieszkańców, którzy nie są podłączeni do 
sieci kanalizacji sanitarnej, trzeba wskazać, że nie wszystką wodę, którą zużyjemy, będziemy 
mieli w ściekach zwróconą, ponieważ chociażby w przypadku produkcji rolnej – dużo wody 
do picia zużywa bydło, ponadto – w okresie letnim dużo wody jest wykorzystywanej do 
podlewania. Jan Kaźmierczak przyznał, że jeśli zaczniemy produkować więcej ścieków, to 
koszt ich odbioru zmniejszy się, ponieważ są pewne koszty stałe, które składają się na tą cenę, 
trzeba pamiętać, że zmieniają się inne koszty – jeżeli ścieków będzie więcej, to będą wyższe 
koszty zużycia energii. 
 
Radny Wojciech Adamski podziękował Burmistrzowi za wykład teoretyczny, jednocześnie 
wskazując, że na ulicy Długiej w Czempiniu nikt nie ma bydła, a i tak ścieki nie są 
odprowadzane. Radny Wojciech Adamski wskazał, że od sześciu – siedmiu lat „bębni się to 
samo”; żeby dokonać kontroli; tymczasem wysłane zostało jedno pismo; Radny Wojciech 
Adamski wyraził pogląd, że to, iż opłata abonamentowa została wprowadzona trzy lata temu 
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nie oznacza, że teraz nie można zmienić zdania i z niej zrezygnować, ponieważ jest to opłata 
sztuczna. 
 
Radny Maciej Głochowiak przytoczył słowa radnego Władysława Matysiaka z ostatniej 
komisji wspólnej, który mówił, że głosując za stawkami dla zakładu wodociągowego                   
w Śremie nie było żadnej dyskusji o opłacie abonamentowej i została ona przegłosowana. 
Radny Maciej Głochowiak wskazał, że nie wie, w jakim kierunku ma zmierzać ta obecna 
dyskusja. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Jerzy Krzyżostaniak wskazał, że 
powinniśmy wszyscy bardziej zainteresować się, aby mieszkańcy podłączali się do sieci 
kanalizacji sanitarnej, ponieważ jako gmina „zakopujemy te pieniądze w ziemi i tego nie 
widać”. Radny Jerzy Krzyżostaniak podkreślił, że jeśli ktoś uczciwie opróżnia szambo, to na 
pewno nie opłaca mu się utrzymywać szamba, a właśnie zyskałby oszczędności na 
podłączeniu się do sieci kanalizacji sanitarnej.  
 
Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że Pan Przewodniczący powiedział to, o czym wszyscy 
wiemy – jeśli te ścieki nie są legalnie wywożone wozem asenizacyjnym, to znaczy, że trafiają 
w miejsca inne niż oczyszczalnia ścieków, a władze gminy są od tego, żeby zrobiły z tym 
porządek. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że jeśli ktoś ma przed posesją sieć 
kanalizacyjną, a nadal ma szambo, to oznacza, że kombinuje.                         

 
Radny Aleksander Wieliński zgodził się z przedmówcą i podkreślił, że gmina nie ma się 
nikogo prosić o podłączenie do sieci kanalizacji sanitarnej, ale ma tego wymagać                            
i egzekwować ten obowiązek. Radny Aleksander Wieliński wskazał, że znane są miejsca, 
gdzie kanalizacja została pobudowana, a nadal nie są zrealizowane podłączenia – to jest 
sytuacja absurdalna. Radny Aleksander Wieliński wskazał, że wysłanie jednego pisma to nie 
jest kontrola, trzeba zmusić do podłączenia do kanalizacji albo nakładać kary.   
 
Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że w gminie Czempiń bezczynność trawa zbyt długo; 
na przykład w gminie Stęszew – ludzie poszli do sądu w sytuacji, kiedy nie byli podłączeni do 
istniejącej sieci kanalizacji sanitarnej. 
 
Radny Wojciech Adamski wskazał, że to, iż dwa lata temu przeoczono wprowadzenie tej 
opłaty abonamentowej, to nie znaczy, że mamy w tym brnąć; w każdej chwili można na nowy 
rok rozliczeniowej powrócić do poprzedniej, normalnej opłaty.  
 
Radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, że ustawa o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę                     
i odprowadzaniu ścieków daje przedsiębiorstwu komunalnemu możliwość naliczenia opłaty 
abonamentowej i Rada nie powinna rozpatrywać, czy jej wprowadzenie jest zasadne, czy też 
nie. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że zadaniem Rady jest ustalenie, czy podwyżka 
ceny wody ma uzasadnienie. Radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, że to radni powinni 
sprawdzić, czy przedsiębiorstwo wykonało wszystkie prace, które były zaplanowane zgodnie 
z poprzednią taryfą i wytknąć przedsiębiorstwu, że tego czy tego nie zrobiło. Radny Krzysztof 
Sankiewicz podkreślił, że jeśli nie mamy argumentów, że coś zostało źle zrobione lub                 
w ogóle nie zrealizowane, to nie mamy argumentów za tym, żeby zmieniać stawkę. Radny 
Krzysztof Sankiewicz wskazał, że niezależnie od tego, czy Rada podejmie taryfę, to i tak 
wejdzie ona w życie po 72 dniach. 
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Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 13 głosami „za”, przy                  
1 głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podj ęła uchwałę                             
Nr XLIII/323/14 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 marca 2014 roku                    
w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Zastępcę 
Burmistrza Gminy Jana Kaźmierczaka.  
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 

 Do punktu 6 porządku obrad: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XLIII/324/14 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 marca 2014 
roku w sprawie Herbu Gminy Czempiń przedstawioną wraz z uzasadnieniem 
przez Inspektora Referatu Organizacyjnego Robert Gorczyńskiego,  
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 7 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku oraz przyjęcia 
jednolitego tekstu Statutu Związku przedstawionego przez Zastępcę Burmistrza Jana 
Kaźmierczaka:  
 
Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że pierwsze pytanie, które ciśnie się na usta, to po 
przeczytaniu zmiany w paragrafie 12 w punkcie 21, która ma mówić, że do kompetencji 
Zgromadzenia należy „ustalanie wynagrodzenia dla członków Zarządu pochodzących spoza 
członków Zgromadzenia.” – ciśnie się pytanie, czy pani Burmistrz w nadchodzących 
wyborach tak słabo ocenia swoja osobę, że szykuje sobie miejsce w zarządzie, które będzie 
płatne. Radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, że punkt w Statucie Zgromadzenia, który 
dotychczas funkcjonował mówiący o tym, że spoza Zgromadzenia można powołać członka 
Zarządu – budził od początku jego wątpliwość, jednakże jeżeli nie był opłacany to rozumiał, 
że może wejść ktoś spoza Zgromadzenia. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że obecnie ta 
osoba będzie członkiem Zarządu pobierającym normalnie pensję. Zdaniem radnego 
Krzysztofa Sankiewicza – skoro w Zgromadzeniu jest dwudziestu przedstawicieli gmin, to 
można z nich wybrać pięć osób do Zarządu. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że nie 
rozumie roli płatnego członka Zarządu, ponieważ do obsługi Związku jest biuro Związku               
z Dyrektorem i całą armią ludzi – urzędników, którzy tam zasiadają. Radny Krzysztof 
Sankiewicz podkreślił, że następuje nabór nowych urzędników, jest ich coraz więcej, więc nie 
rozumie, dlaczego nas jako podatników ma obciążać płatny członek Zarządu. Radny 
Krzysztof Sankiewicz wyraził pogląd, że „chyba, że pani Burmistrz w pewien sposób sobie 
szykuje albo jakiemuś koledze z burmistrzów szykuje miejsce, ponieważ wybory za pasem, 
więc jeśli ktoś nie będzie burmistrzem lub wójtem, wtedy będzie można go zatrudnić i nic nie 
będziemy mieli do powiedzenia”. Radny Krzysztof Sankiewicz wyraził pogląd, że dla niego 
jest to nie do przyjęcia i mówi otwarcie, że będzie glosował przeciwko tej zmianie. Radny 
Krzysztof Sankiewicz podkreślił, że jest tyle osób w Zgromadzeniu, że swobodnie można tak 
podzielić się pracą, żeby pracować społecznie, tym bardziej, że jest Zarząd, są pewne 
struktury i nie wie, dlaczego na chwilę obecną jest potrzeba zatrudniania kogoś za naprawdę 
wysokie pieniądze, ponieważ na pewno małe nie będą, jeśli przyjdzie ktoś z doświadczeniem, 
to będą to pieniądze rzędu paru tysięcy złotych.  
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Zastępca Burmistrza Gminy Jan Kaźmierczak wskazał, że statut dotychczas przewidywał 
taką możliwość, że w Zarządzie znajdzie się osoba spoza Zgromadzenia. Jan Kaźmierczak 
podkreślił, że obowiązków jest coraz więcej, przybywa ich ciągle, a nikt z pozostałych 
członków Zgromadzenia – wójtów, czy burmistrzów – nie chce tego stanowiska przyjąć do 
wykonywania; a jest taka potrzeba, aby Zarząd mógł sprawnie działać, podpisywać umowy, 
inne zobowiązania; jest potrzebne wyłonienie takiej osoby. Jan Kaźmierczak wskazał, że 
niezbędne jest podjęcie tej uchwały, aby nie sparaliżować pracy Zarządu.  
 
Radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, że nie rozumie takiej argumentacji; zgadza się, że od 
początku reformy śmieciowej, jest to jeszcze wszystko w trakcie trwania; jednakże są 
podpisane umowy z przedsiębiorstwami, które wywożą śmieci, wszystkie rzeczy załatwione, 
ostatnim razem było mówione, że zatrudnionych jest siedemnastu pracowników, w gminach 
zatrudniony jest człowiek opłacany ze Związku. Radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, że    
w okolicy, wyłączając Poznań płacimy za odbiór odpadów najwięcej. Radny Krzysztof 
Sankiewicz podkreślił, że nawet w Poznaniu wielodzietna rodzina nie płaci tak dużo, 
ponieważ mają oni system, w którym w przypadku śmieci selektywnych stasowana jest tzw. 
ddeprogresywna obniżka -  od trzech osób w rodzinie stawka jest obniżana i schodzą niżej – 
przy rodzinie 7 – osobowej jest to o 60 % mniej, czyli 6, lub 7 zł opłaty. Radny Krzysztof 
Sankiewicz wskazał, że w przypadku Związku mówiło się, że Związek nie może pomoc 
rodzinom wielodzietnym, czemu zatem inne gminy mogą pomóc; Luboń wychodząc z tego 
Związku ma niższe stawki oraz tak samo wprowadził system, w którym wysokość opłat 
zależy od ilości osób w rodzinie. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że u nas nie ulega 
wątpliwości, że będziemy płacić coraz więcej, ponieważ po upływie dziesięciu miesięcy 
obserwuje się, że nie ma żadnej kontroli nad tym, co jest wywożone, jakie śmieci są od nas 
zabierane, czy faktycznie są selektywne, ponieważ nad tym nikt nie panuje. Radny Krzysztof 
Sankiewicz podkreślił, że nie wie, w którym kierunku to zmierza, ponieważ będąc w tak 
dużym Związku powinniśmy płacić za odbiór odpadów mniej.  
 
Radny Maciej Głochowiak wyraził pogląd, że na pewno niedługo gminy będą ze Związku 
występowały, ponieważ obserwując koszty, to przy gminie takiej, jak Czempiń, mamy 
100 000 zł miesięcznie, co daje rocznie 1 200 000 zł z opłaty za odbiór odpadów; rodzi się 
zatem pytanie, czy gdybyśmy zrobili to sami, nie byłoby taniej.         
 
Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że na pewno byłoby taniej, ponieważ przed 
wprowadzeniem ustawy śmieciowej płaciliśmy 5 zł za 1 m³ odpadów, bez względu na to, 
jakie to śmieci były.  
 
Zastępca Burmistrza Gminy Czempiń Jan Kaźmierczak podkreślił, że Burmistrz Gminy 
Czempiń bardzo dużo czasu poświęca na pracę w Zarządzie i w Związku. 
 
Radny Krzysztof Sankiewicz pytał Zastępcę Burmistrza: „czy Pan chce potwierdzić moje 
słowa, że Pani Burmistrz szykuje sobie posadę?”. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że 
to, że Pani Burmistrz dużo pracuje w Związku wszyscy wiedzą.   
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Jerzy Krzyżostaniak poprosił                        
o stosowne zachowanie podczas sesji i nie sugerowanie, że Burmistrz szykuje sobie 
gdziekolwiek posadę, w sytuacji, kiedy pani Burmistrz nie może się do tego ustosunkować, 
ponieważ nie ma jej na sesji. 
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Radny Aleksander Wieliński zgłosił wniosek formalny o wycofanie tego punktu z porządku 
obrad sesji, ponieważ jest wiele niejasności i nie wiadomo, jak głosować, a Pani Burmistrz 
jest nieobecna i nie może się do tych kwestii ustosunkować. Radny Aleksander Wieliński 
wskazał, że sprawę należy przełożyć do następnej sesji, ponieważ nie jest pilna.                    
  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Jerzy Krzyżostaniak wskazał, że Radę 
Miejską w Czempiniu obligują pewne terminy – jeżeli punkt został wprowadzony do 
porządku obrad, to znaczy, że jest koniczność jego podjęcia. Radny Jerzy Krzyżostaniak 
wskazał, że gdyby Burmistrz uznała, że bez jej obecności uchwała ta nie może być podjęta, to 
sama zawnioskowałaby o wycofanie tego punktu z porządku obrad, czego nie zrobiła. Radny 
Jerzy Krzyżostaniak wskazał, że skoro uchwala jest w porządku obrad, to należy ją 
przegłosować i to od radnych będzie zależało, czy zostanie ona podjęta, czy nie. Zdaniem 
radnego Jerzego Krzyżostaniaka podjęcie tej uchwały jest konieczne dla dalszego 
funkcjonowania Związku. Radny Jerzy Krzyżostaniak wskazał, że system gospodarowania 
odpadami jest nowym tworem i problemy stwarzają nie tylko gminy, które ze Związku 
występują, ale również niektórzy mieszkańcy, którzy nie są jeszcze przyzwyczajeni do 
nowego systemu, który został wprowadzony odgórnie – od państwa i kwoty ustalone na              
10 czy 14 zł każdy musi zapłacić. Radny Jerzy Krzyżostaniak wskazał, że my możemy „mieć 
pretensje do samej góry”. Zdaniem radnego Jerzego Krzyżostaniaka ustawa nie została do 
końca przemyślana, „ktoś chciał świat, czy Polskę posprzątać, ale nie do końca zostało to 
ustawione tak, jak powinno”.  
 
Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że to, że jest stawka, którą wszyscy musimy płacić i że 
system został wprowadzony odgórnie, to wszyscy rozumieją; jednakże on nie rozumie 
jednego – jeżeli są ustanowione władze tego Związku – Zgromadzenie i Zarząd i tak 
funkcjonuje on od dłuższego czasu, to pyta się, dlaczego teraz próbuje się na członka Zarządu 
zatrudnić kogoś spoza Zgromadzenia. Radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, że jeśli chce 
się zatrudnić kogoś spoza Zgromadzenia i płacić mu pieniądze, to jest szykowanie sobie 
posady – mówi do pani Burmistrz, ale również może dla innego kolegi burmistrza lub wójta, 
który nie przejdzie w wyborach. Radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, że jest to: 
„ewidentne szykowanie sobie ciepłej posady”. Radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, żeby 
radni nie łudzili się, że zatrudniony zostanie na to miejsce Iksiński. Radny Krzysztof 
Sankiewicz wskazał, że dopóki w Statucie znajdował się zapis, że taki członek Zarządu może 
wchodzić w jego skład, to nie budziło jego wątpliwości, ponieważ nie pobierał on 
wynagrodzenia. Radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, że wskutek zmiany, która jest 
proponowana do podjęcia, Zgromadzenie będzie mogło zatrudnić daną osobę za nasze 
pieniądze, a my nie będziemy mieli na to wpływu. 
Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że w proponowanym zapisie w pkt. 21 mówi się: 
„ustalanie wynagrodzenia dla członków Zarządu pochodzących spoza członków 
Zgromadzenia.” – jego zdaniem – kłóci się to z zapisem, że wprowadza się do zarządu 
jednego członka spoza Zgromadzenia.  
Radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, że dla niego zapisy te mają doprowadzić do 
uszykowania sobie przez kogoś posady. 
 
Radny Maciej Głochowiak wskazał, że nie zgadza się z argumentacją Przewodniczącego 
Rady Miejskiej w Czempiniu, że uchwała musi zostać podjęta, ponieważ coś tam nie będzie 
dobrze funkcjonowało. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Jerzy Krzyżostaniak wytłumaczył, że 
oczywiste jest, że jeśli Rada Miejska w Czempiniu nie przegłosuje tej uchwały, to nie 
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zostanie ona podjęta. Radny Jerzy Krzyżostaniak wskazał, że nie rozumie argumentacji 
radnego Krzysztofa Sankiewicza, ponieważ jako mieszkańcy wybrali burmistrzów, którzy są 
w Zarządzie Związku i nie podejrzewa, żeby któryś z nich działał w ten sposób, żeby 
zmieniać statut Związku, aby zapewnić komuś pracę i za nią płacić.      
                 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 2 głosami „za”, przy                   
5 głosach „przeciw” i 8 głosach „wstrzymujących się nie podjęła uchwały                       
w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku oraz przyjęcia jednolitego tekstu 
Statutu Związku. 
 

Do punktu 8 porządku obrad: 
 

Do projektu uchwały w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Donatowo na lata 
2014-2020 przedstawionego przez Inspektora Referatu Organizacyjnego – Roberta 
Gorczyńskiego:  
 
Radny Maciej Głochowiak poprosił o skrócenie wypowiedzi i wskazanie, co będzie zrobione 
w każdej z wsi.  
 
Inspektor Referatu Organizacyjnego – Robert Gorczyński wyjaśnił, że w Starym Gołębinie 
ma zostać pobudowana wiata i palenisko do grilla, w Piotrowie Pierwszym – przy istniejącej 
wiacie powstanie palenisko, w Donatowie ma to być „Mini Gościniec w Donatowie” – będzie 
to ogródek jordanowski dla dzieci i rodziców. Robert Gorczyński wyjaśnił, że 17, 18 i 19 
marca 2014 roku odbyły się zebrania wiejskie, na których postanowiono o strategicznych 
potrzebach wsi, stąd takie a nie inne zadania do realizacji w ramach projektu „Pięknieje 
Wielkopolska Wieś”.      
 
W odpowiedzi na pytanie radnego Aleksandra Wielińskiego, czy do realizacji tych projektów 
na terenie wsi będą nam potrzebne również środki z budżetu gminy, Inspektor Referatu 
Organizacyjnego – Robert Gorczyński wyjaśnił, że trzy spośród pięciu sołectw, które                   
w Programie uczestniczą zgłosiły swój akces do realizacji projektów – w przypadku 
Donatowa – nie ma miejsca przeznaczonego dla potrzeb dzieci z terenu wsi, w przypadku 
Starego Gołębina i Piotrowa Pierwszego przygotowane miejsca do grillowania mają wpisać 
się w rozwój i szerzenie tradycji i kultury, ponieważ znajdują się te miejscowości na trasie 
Kościańskich Szlaków Romantycznych. Robert Gorczyński poinformował, że gmina do 
wykorzystania na wszystkie trzy projekty ma 100 000 zł brutto, jeżeli przekroczy tą 
wysokość, to nie uzyska środków w ogóle, dlatego też koszty kwalifikowane zostały 
określone dla każdego projektu na kwotę 27 000 zł brutto, do którego należy dołożyć 20 % 
naszego wkładu. Robert Gorczyński podkreślił, że nie są to koszty dla gminy zbyt mocno 
obciążające, a projekty te mogą się przyczynić również do przyciągnięcia większej liczby 
odwiedzających gminę Czempiń.        

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 14 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podj ęła uchwałę                    
Nr XLIII/325/14 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 marca 2014 roku                    
w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Donatowo na lata 2014-2020  
przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Inspektora Referatu Organizacyjnego 
Robert Gorczyńskiego. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 



10 
 

Do punktu 9 porządku obrad: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 14 głosami „za”, przy                   
1 głosie „przeciw” i braku głosów „wstrzymującym się” podj ęła uchwałę                     
Nr XLIII/326/14 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 marca 2014 roku                    
w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Stary Gołębin na lata 2014-
2020 przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Inspektora Referatu 
Organizacyjnego Robert Gorczyńskiego. 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 10 porządku obrad: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XLIII/327/14 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 marca 2014 
roku w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Piotrowo Pierwsze na 
lata 2014-2020 przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Inspektora Referatu 
Organizacyjnego Robert Gorczyńskiego. 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 

Radny Krzysztof Sankiewicz poprosił o udzielenie głosu, ponieważ dotarło to do jego uszu            
i nie pozostawi tego bez komentarza – pani radna Elżbieta Grygier pozwoliła sobie 
powiedzieć, że na to miejsce, które ma powstać w Starym Gołębinie będą chodzić 
„gołębińscy pijacy”. Radny Krzysztof Sankiewicz pytał, na jakiej podstawie radna wysuwa 
takie wnioski, ile razy była w Starym Gołębinie. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, ze 
radna obraża mieszkańców Starego Gołębina i zostanie im przekazane, jakich słów użyła 
radna w stosunku do mieszkańców Starego Gołębina. Radny Krzysztof Sankiewicz 
podkreślił, że nie pasuje to do stanowiska, które radna zajmuje. Radny Krzysztof Sankiewicz 
wskazał, że rozumie, iż radna jest tak przekonana do pani Burmistrz, że jeśli kazałaby jej 
wskoczyć do studni, to radna by wskoczyła, ale każdy z nas ma prawo wyrazić swoje zdanie. 
Radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, że na temat uchwały dotyczącej „SELEKT – u” 
wypowiedział swoje zdanie i prosi, aby nie odgrywać się na nim poniżając mieszkańców 
Starego Gołębina. Radny Krzysztof Sankiewicz zaapelował o „pewien umiar”.       

 
Do punktu 11 porządku obrad: 
 
Do sprawozdania Burmistrza Gminy Czempiń, stanowiącego załącznik nr 10, uwag nie 
wniesiono.  
 
Do punktu 12 porządku obrad: 
 
Do sprawozdania Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu stanowiącego załącznik nr 
11  do niniejszego protokołu, uwag nie wniesiono. 
 
Przewodniczący radny Jerzy Krzyżostaniak w uzupełnieniu Sprawozdania poinformował, że 
w dniu 23 marca 2014 roku Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Jarosław 
Konieczny wraz z radnymi Młodzieżowej Rady Miejskiej w Czempiniu uczestniczył                   
w turnieju piłki nożnej w Krzywiniu, podczas którego drużyna czempińska wywalczyła                  
I miejsce fair play.   
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Przewodniczący radny Jerzy Krzyżostaniak poinformował, że w okresie międzysesyjnym na 
jego ręce wpłynęły:  

1. Pismo Pana Stanisława Zygmuntowicza w sprawie uhonorowania braci 
Zygmuntowiczów, którzy brali udział w Powstaniu Wielkopolskim – załącznik nr 12 
do protokołu.  

2. Pismo Burmistrza Gminy Czempiń w sprawie odpowiedzi na pismo pana Jerzego 
Malcherka – załącznik nr 13 do protokołu.  

3. Pismo Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska w Poznaniu – Delegatura             
w Lesznie  oraz odpowiedź na nie skierowana przez Burmistrza Gminy – załącznik nr 
14 do protokołu.  

4. Pismo Burmistrza Gminy Czempiń z dnia 17 marca 2014 roku dotyczące zajęcia 
stanowisko w przedmiocie uchwały w sprawie Parku Krajobrazowego im. D. 
Chłapowskiego – załącznik nr 15 do protokołu.  
 

Do punktu 13 porządku obrad: 
 
W odpowiedzi na interpelacje radnych:  
1. Radnego Aleksandra Wielińskiego w sprawach: 

1) załatania dziury w drodze powiatowej Czempiń – Iłowiec – za zakładam Saria 
wyrwa zagraża bezpieczeństwu jeżdżących samochodami - Zastępca Burmistrza 
Jan Kaźmierczak poinformował, że w dniu jutrzejszym zostanie o sprawie 
poinformowany zarządca drogi;  

2) uporządkowania dróg gminnych w mieście – usunięcie piasku przy krawężnikach 
- Zastępca Burmistrza Jan Kaźmierczak poinformował, że sprzątanie miasta 
rozpocznie się w najprawdopodobniej w dniu jutrzejszym. 

 
Do punktu 14 porządku obrad: 
 
Wolnych głosów i wniosków nie odnotowano. 
 
Do punktu 15 porządku obrad 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny 
Jerzy Krzyżostaniak zamknął obrady XLIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu 
/-/Jerzy Krzyżostaniak  

Protokołował: 
Kierownik Referatu Organizacyjnego 
mgr M. Głucha – Napierała  
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